
31. schůze výboru SKS dne 17. 12. 2020 on line 
  
přítomni: Němcová, Tomek, Hulák, Řivnáčová,  Hrebíčková, Švejdová, Škoch,  Kasal, Němec, 
Vrlová, Volmanová ( část) 
hosté. Iva Kuchyňková, biskup Z. Wasserbauer, D. Křivánková 
omluveni: Nováková, Roubal, Koutská 
schůzi řídila: Lidmila Němcová 
  
Program: 
1. Instrukce k průběhu on line schůze. Daria Křivánková vysvětlila principy techniky video- 
mítinku nejenom jednotlivcům, ale i celému kolektivu.  
2. Zahájení. Po zahájení, úvodní modlitbě, schválení programu a volby ověřovatele zápisu (J. 
Hulák) předsedkyně přečetla předvánoční poselství od P. M. Fialy, které všichni členové 
výboru obdrželi a je umístěno na webu SKS. 
3. Iniciativa proti krácení evropských  fondů na sociální účely. 
Iva Kuchyňková, pracovnice Charity, členka výborů EAPN v ČR i v Evropě podala vysvětlení k 
problematice rozdělování evropských fondů na sociální účely. NGO  ČR (včetně SKS) se 
nedávno obrátily dopisem na Nikolase Schmita, komisaře EU, a na premiéra Andreje  Babiše, 
ve kterém upozornily na závažný problém krácení finančních prostředků určených pro soc. 
fondy (viz dopis na webu SKS), situaci přiostřuje i pandemie COVIDu. Přibývají, krom 
tradičních oblastí,  i další  (senioři, rekvalifikace). Závěrem bylo navrženo, aby se I. 
Kuchyňková propojila přes Ing. Kasala na příslušné poslance a senátory KDU-ČSL, kteří mají 
sociální oblast na starosti. L. Němcová zařadí sociální problematiku  na některou ze schůzí v 
r. 2021 a bude informovat o iniciativě nevládních organizací po linii ESU. Evropa by si měla do 
budoucna zachovat sociální charakter. 
4. Kontrola plnění úkolů z minulé schůze.  Kontakt se členy probíhal přes e-mail, telefonicky 
a přes web stránky. Zástupci jednotlivých poboček konstatovali, že dnešní nouzový stav jim 
znemožňuje pořádat akce, zájezdy a scházet se. V posledním čtvrtletí se naplánované akce 
musely odříci. Nicméně se akce připravují (výstavy, promítání, zájezdy atd.). Je třeba znovu 
žádat  o podporu na r. 2021 ze strany městských úřadů apod. Je třeba zlepšit vzájemnou 
informovanost Klubů, vytvořit síť a uveřejnit akce s předstihem na webu SKS tak, aby se akcí 
mohli zúčastnit zástupci dalších klubů. Hovořili všichni přítomní. 
5. Zpráva o hospodaření. Informaci o posledních platbách a stavu financí  podal K. Tomek, 
výbor vzal na vědomí. 
6. Vzpomínka na osobnosti. Ing J. Kasal. který připomenul zesnulého dr. Františka Reichla 
článkem v KT, ve svém vystoupení představil osobnost politika, jenž se angažoval až do své 
smrti jako aktivní křesťan na různých úrovních. Článek byl uveřejněn na webu SKS spolu s 
osobním zážitkem dr. V. Roubala ze spořilovské církevní komunity. 
L. Němcová připomenula nedávno zesnulého P. J. Smolu, který podporoval sociální učení 
Církve a byl členem širší rodiny Františka Noska. Na konferencích přinášel svědectví o životě 
tohoto významného katolického politika Československé strany lidové, poslance a 
ministra.  V r. 2021 se bude opět konat ve výroční den jeho úmrtí dne 24. 4. od 15 hod. pouť 
k jeho hrobu v Poříčí nad Sázavou, mši sv. bude celebrovat apoštolský nuncius. Právě tuto 
poutˇ na r. 2021 připravoval dr. Reichel. Dále informovala o procesu beatifikace F. Noska, 



který zatím nepokračuje vzhledem k úmrtí postulátora, za něhož se dosud nenašla náhrada. 
SKS se poutí pravidelně účastní.    
7. Pozdrav Otce biskupa Z. Wasserbauera. Generální vikář pražské arcidiecéze, který má nyní 
na starosti seniory, se k nám podle předchozí dohody krátce připojil a pronesl povzbuzující 
projev k dnešku a na žádost LN všem požehnal. Jsme mu vděčni za hluboký zážitek. 
8. Různé 
- Aktivity slovenských seniorů Generacia č. 1-2, č.3.  V č. 3 se hovoří pochvalně o aktivitách 
SKS, L. Němcové v rámci ESU s jejím  článkem přiloženým   do slovenštiny. . 
- L. Němcová informuje o připravované české konferenci pro NGO k Budoucnosti Evropy v r. 
2021, hlavním koordinátorem je V. Špidla.  LN zjistí, která organizace zastřešuje konferenci. 
- Mgr. Řeřichová zasílá informaci, že se na únor  2021 připravuje  Mene Tekel festival, 
kterého se SKS pravidelně účastní. 
- 25. výročí založení ESU. Dosud jsme málo propagovali výročí založení ESU, bohužel nám 
propagaci znemožňuje nouzový stav. Úkol pro příští schůzi. 
- Je třeba zintenzivnit spolupráci mezi kluby SKS, včetně výměny lektorů apod. Úkol pro příští 
schůzi. 
- Zapojení do grantových aktivit. V této oblasti nevyvíjíme doposud činnost, potřebujeme 
osobu, která by se této aktivitě vyloženě věnovala. Úkol pro příští schůzi. 
- L. Němcová přednášela v prosinci  na Evropské konferenci on line  k Postavení seniorů na 
trhu práce. 
- Rada seniorů ČR.  Do konce roku 2020 se žádné akce nebudou konat. V. Roubal bude 
informovat o aktivitách vedení RSČR. Úkol pro příští  schůzi. 
- L. Němcová informovala o pamětním shromáždění u busty A. Švehly v Praze-Hostivaři dne 
12. 12., které pořádala Společnost A. Švehly. S projevy vystoupili  V. Klaus, P. dr. Balík (v 
zastoupení p. kardinála), starosta Prahy-15 Wenzel a Lidmila Němcová.  
- D. Křivánková připravila  PF 2021 pro SKS. 
- Křesťanská media připomínají výročí K. J. Erbena (1811 - 1870); na závěr 
schůze  byla  zarecitována jeho báseň Štědrý den. 
 
Příští termín schůze: 14.1. 2021 on line, 10 - 12 hod. 
 
zapsala: L. Němcová 
ověřil: J. Hulák 
 


